

Zoritzarrez, urtea hasi zenetik hilabete eskas pasa den honetan, bigarren aldiz aktibatu behar izan dugu Euskal Herriko Emakumeen* Mundu Martxako erailketen aurkako protokoloa. Izan ere, otsailaren 4ean, Irunen, 47 urteko gizon batek bere ama sastakatu zuen, eta ordu batzuk geroago hil zen, zauri larrien ondorioz. Urte berri honetako bigarren hilketa matxista salatzen ari gara.

Lehenik eta behin, Euskal Herriko Mugimendu Feministatik gure babes eta elkartasun osoa adierazi nahi diegu senide, lagun eta gertukoei. Ez zaudete bakarrik.

Nazkatuta, nekatuta eta haserre gaude, baina, prest gaude erantzuteko eta Euskal Herriko edozein txokotan gertatzen diren hilketa matxista guztiak salatzera kalera ateratzeko. Prest gaude erakundeei eraso matxista bat gertatzen den bakoitzean minutu bateko isolunea egitea baino zerbait gehiago egiteko eskatzea, eta indarkeria matxistaren konplize den orori ardurak exijitzeko, gizonei bereziki.

Jendartearen egitura patriarkala agerian uzten duen gertakari bat gehiago da hau. Jakin badakigu, erailketa matxistak indarkeria matxistaren eta estruktura heteropatriarkalaren ondorio izugarri eta lazgarrienak direla. Baina, indarkeria matxistak hamaika aurpegi ditu; indarkeria matxista da emakumeon* diru iturriak kontrolatzea, indarkeria matxista da kaletik begiradarekin akosatzea, indarkeria matxista da eraso bat salatzen dugun bakoitzeko gure hitza zalantzan jartzea, indarkeria matxista da gizonen arteko aliantzak eraikitzen eta sostengatzen jarraitzea eta hartu beharreko ardurei entzungor egitea, eta indarkeria matxista dira egunero pairatzen ditugun adibide gehiagoren zerrenda amaigabe bat, zoritzarrez.

Oraingo honetan, semea izan da ama erail duena. Emakumeak emakume izateagatik erailtzen gaituzte eta errealitye gordin honi aurre egiteko urgentziakoa mekanismoak behar ditugu hemen eta orain. Egungo instituzioen pasibotasun eta jendartearen konplizitatearen ondorioz, urtez urte, emakumeon aurkako erasoek ez dute etenik. Indarkeria matxistari aurre egiteko, lehen mailako arazo sozial eta politikotzat hartua izan dadin eskatzen dugu.

Egungo jarrera konplizeak alboratu eta bizi garen jendarte antolaketa sexistari aurre egiteko benetako neurriak behingoz har daitezela exijitzen dugu. Gure bizitzak daude jokoan! Honekin batera, autodefentsa feministarako deia egiten dugu. Bizitzaren aldeko apustu erradikala egiten dugu eta badakigu antolakuntza eta autodefentsa izango direla gure tresna eraginkorrenak.

Gu ez gara isilduko, erasorik ez erantzunik gabe! Feministok erantzuteko prest gaude! Lotsa eta beldurra aldez aldatzen hasi da, eta antolatzen eta saretzen jarraituko dugu, elkarrekin borrokan denak aske izan arte!

Erailketa matxistarik ez! Denak aske izan arte, martxan jarraituko dugu!GORA BORROKA FMEINISTA!

Desgraciadamente, en lo poco que llevamos de año, desde la Marcha Mundial De las mujeres* de Euskal Herria hemos tenido que activar, por segunda vez, el protocolo contra la violencia machista. Este 4 de febrero, en Irún un hombre de 47 años acuchilló a su madre, quien fallecería unas horas más tarde por las graves heridas causadas. Se trata pues del segundo asesinato machista de este recién estrenado año.

Desde el Movimiento Feminista de Euskal Herria queremos mostrar todo nuestro apoyo y solidaridad a familiares, amigas y allegadas. No estáis solas.

¡Estamos hartas, cansadas y enfadadas, pero también dispuestas a salir a la calle a denunciar todos los asesinatos machistas que ocurran en cualquier rincón de Euskal Herria y exigir a las instituciones que hagan algo más que guardar un minuto de silencio cada vez que ocurre una agresión machista! También para exigir responsabilidades a todo aquel que sea cómplice de la violencia machista, especialmente a los hombres.

Este es un hecho más que pone de manifiesto la estructura patriarcal de la sociedad. Somos conscientes de que los asesinatos machistas son la consecuencia más terrible de la violencia machista y de la estructura heteropatriarcal. Pero, la violencia machista tiene un sinfín de caras; la violencia machista es controlar las fuentes de ingresos de las mujeres*, la violencia machista es el acoso con la mirada en la calle, la violencia machista es el cuestionamiento de nuestra palabra cada vez que denunciamos una agresión, la violencia machista es seguir construyendo y sosteniendo alianzas entre hombres y hacer oídos sordos a las responsabilidades a asumir, y la violencia machista es, desgraciadamente, una lista interminable de ejemplos que padecemos cada día.

En esta ocasión ha sido su hijo quien ha asesinado a su madre. A las mujeres* nos asesinan por ser mujeres* y para hacer frente a esta cruda realidad necesitamos mecanismos de urgencia aquí y ahora. La pasividad y complicidad social de las instituciones actuales hace que, año tras año, las agresiones a las mujeres* no cesen. Para hacer frente a la violencia machista pedimos que sea considerada como un problema social y político de primer orden.

Rechazamos las actuales actitudes cómplices y exigimos que se adopten medidas reales para hacer frente a la organización social sexista en la que vivimos. ¡Están en juego nuestras vidas!

Junto a esto hacemos un llamamiento a la autodefensa feminista. Apostamos radicalmente por la vida y sabemos que la organización y la autodefensa feminista serán nuestras herramientas más eficaces.

Nosotros no callaremos; ¡Ninguna agresión sin respuesta! ¡Las feministas estamos preparadas para responder! ¡La vergüenza y el miedo están cambiando de bando y seguiremos organizándonos, creando alianzas y luchando juntas hasta que todas seamos libres!

¡No a los asesinatos machistas! GORA BORROKA FEMINISTA!